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Protokół  Nr III/2011 
z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 4 lutego 2011 roku 
odbytej w siedzibie Urzędu Gminy Radomyśl nad Sanem 

 
 
Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 910, a zakończyła               
o godz. 1041. 
 
Ad.I. Godz. 910 
Sesję Rady Gminy otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bolesław Puka, który 
powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o listę 
obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia sesji 
uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15. 
Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób zaproszonych na sesję stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.II. Godz. 912 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bolesław Puka przedstawił proponowany 
porządek obrad sesji. 
Radny Stanisław Kosiński zgłosił wniosek o zajęcie się sprawą i wprowadzenie do 
porządku obrad punktu dotyczącego spraw bezpieczeństwa publicznego, ochrony 
przed powodzią, a także kanalizacji gminy.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że ten temat można rozpatrzyć  w 
punkcie porządku obrad – Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. Jednakże ze 
względu na brak przygotowania szczegółowej informacji w tej sprawie wskazane 
byłoby zajęcie tematem w innym terminie. 
Radny Stanisław Kosiński powiedział, że bezpieczeństwo publiczne mieszkańców 
jest sprawą priorytetową i bardzo istotną. Wyraził również zdanie, iż infrastruktura na 
terenie gminy nie jest w dobrym stanie. Należy zająć się tym na dzisiejszej sesji, nie 
odkładać  na  przyszłość. 
Radny Kazimierz Pasztaleniec przyznał, że sprawy bezpieczeństwa i stanu 
infrastruktury technicznej gminy mają bardzo duże znaczenie. Zaproponował jednak 
odsunięcie  rozpatrzenia tych spraw do następnej sesji. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną propozycję. 
W głosowaniu propozycja została przyjęta – 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 2 
głosy „wstrzymujące”. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad,  który 
został przyjęty  – 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”. 
 
 Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przyjęcie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 
V. Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 



 2

        1) powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady Gminy 
Radomyśl nad Sanem, 

        2) powołania Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Rady Gminy 
Radomyśl nad Sanem, 

        3) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Radomyśl nad Sanem na 2011 
rok, 

        4) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok. 
     VI.       Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 
     VII.      Zakończenie III sesji Rady Gminy. 
 
Ad. III. Godz. 918                                   
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bolesław Puka poinformował, że protokół                    
z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 30.12.2010r. znajdował  się zwyczajowo do 
wglądu w biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe 
radnym.  W związku z tym zaproponował, aby przyjąć go bez odczytywania. 
Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania                      
w głosowaniu  – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 
 
Ad.IV. Godz. 920 

Przystępując do przedstawienia sprawozdania z realizacji wniosków zgłoszonych na 
sesji w dniu 30.12.10r. przez radnego Stanisława Kosińskiego Wójt Gminy Jan 
Pyrkosz na wstępie powiedział, że ich realizacja kosztowałaby około 2,5 mln. zł i w 
związku z tym nie ma możliwości ich wykonania w jednym czasie przez wzgląd na 
ograniczenia budżetowe gminy. 
 
Wnioski radnego Stanisława Kosińskiego: 

 
1. „Wystąpić do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Rzeszowie o zamontowanie słupków 
odblaskowych na odcinku od Chwałowic w stronę Stalowej Woli i utwardzenie drogi od 
granicy województwa 2 km w Chwałowicach.” 
Odpowiedź: 
Starania w tym zakresie zostały już podjęte. Gmina wystąpiła do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich o realizację wniosku. Były prowadzone również rozmowy z 
Wicemarszałkiem Województwa Podkarpackiego Zygmuntem Cholewińskim w tej 
sprawie celem kontynuacji postawienia słupków na drogach wojewódzkich na terenie 
gminy. 

2. „Utwardzenie drogi powiatowej na odcinku Chwałowice-Witkowice 1 km”. 
      - odcinek przez tzw. Kępę (błonie) 

Odpowiedź: 
Jakość drogi jest dobra. Obecnie istotniejszy jest remont drogi powiatowej łączącej 
Dąbrówkę z Witkowicami, która jest drogą polną o złym stanie technicznym i należy 
ją przebudować wspólnie z Zarządem Dróg Powiatowych. ZDW opracował 
dokumentację techniczną. Wiązało się to z koniecznością podziału działek, 
wyznaczeniem pasa drogi. Na wniosek Wójta zaprojektowana została również 
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ścieżka rowerowa, aby zwiększyć szansę otrzymania środków z programu 
przebudowy dróg lokalnych. Im większy bowiem jest zakres elementów związanych 
z bezpieczeństwem ruchu drogowego tym jest większa szansa akceptacji wniosku o 
dofinansowanie. 

 3. „Ponawiam wniosek postawienia trzech przystanków w Chwałowicach, na odcinku    
Popowice-Grudza-Nowa Wieś.” 

     - przy drodze wojewódzkiej na Nowej Wsi koło K. Kozłowskiego 
     - przy drodze powiatowej na Grudzy pomiędzy Tysem 223 a Tworkiem 224 
     - przy drodze gminnej w Popowicach koło T. Szeligi 251 

Odpowiedź: 
Komisja gminna powinna stwierdzić potrzeby w tym zakresie na terenie całej gminy 
oraz  przyjąć pewien zakres i plan robót do wykonania. 

4. „Utwardzenie drogi powodziowej na odcinku Chwałowice-Popowice 4 km”. 
- pomiędzy cegielniami Kozłowskiego i Maja -1km 
- od cegielni Kozłowskiego w stronę Leszka Kozłowskiego 252 – 1 km 
- od Henryka Tysa 244 do wału (koło Ryszarda Zbydniowskiego 245) - 500 m 
- od drogi gminnej koło boiska do drogi powiatowej – 800 m 
- od Peca (Roberta Zbirzka) 235 w stronę Mariana Kamińskiego 232 - 300 m 
- od Z. Rybaka 185 do Tryka – 250 m 
- od cegielni Kozłowskiego w stronę wału – 500 m 
Odpowiedź:  
Część z w/w dróg zostało ujętych w protokole szkód powstałych w trakcie zagrożenia 
powodziowego w ubiegłym roku. Po weryfikacji protokołu przez komisję 
wojewódzką uznano gminne szkody na  wartość 1,5 mln. zł. W roku ubiegłym na 
usuwanie skutków klęsk żywiołowych gmina otrzymała 200 tyś zł przeznaczając je 
na remont dwóch dróg tj. w Woli Rzeczyckiej i odcinka Chwałowice – Grudza. W 
ramach pozostałych środków będzie można wykonać inne drogi. 

5. „Ponawiam wniosek budowy oświetlenia w Chwałowicach”. 
- od Zbyszka Kozłowskiego 156 w stronę wsi – 4 lampy 
- na Wygodzie koło Mateusza Kozłowskiego– budowa 1 słupa z lampą  
- na Wygodzie koło Eugeniusz Śpiewaka (Ryszarda Pelca) 193 – 1 lampa z linką 
- od Skoczylasa 184 w stronę boiska – 4 lampy z linką 
- od Zygmunta Rybaka 185 w stronę Bogusławy Tryka 182A – 2 lampy z linką 
- od Bąka 78 w stronę Tysa – 3 lampy z linką 
- od Stawiarskiego 84 w stronę Wojtka Szeligi 93 – budowa 3 słupów z lampami 
- na Wygodzie od Danuty Tworek 224 w stronę wału do Wiesława Józefackiego 236 – 
budowa 5 słupów z lampami 
Odpowiedź: 
Oświetlenie w Chwałowicach jest w zupełności wystarczające. Szacowany koszt 
wykonania zgłoszonych zadań wynosi około 100 tyś zł. Należałoby powołać komisję 
celem stwierdzenia potrzeb oświetleniowych. 
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Radny Stanisław Kosiński odnosząc się do swojego wniosku dotyczącego 
utwardzenia drogi Chwałowice – Witkowice powiedział, że jest to odcinek  
zniszczony i należy w jak najszybszym czasie go odnowić, aby nie doprowadzić do 
całkowitej degradacji.  
Odnośnie postawienia przystanków radny Kosiński oznajmił, że ten temat zgłaszał 
już kilkukrotnie. Powiedział, że wedle jego wiedzy koszt zakupu wiat 
przystankowych wyniósłby około 15 tyś zł i jego zdaniem nie jest to wygórowana 
kwota. Potrzeby postawienia przystanków zgłosili mieszkańcy. Wyraził również 
opinię, że nie ma potrzeby powoływania komisji. Zgłoszone prośby są zasadne i 
należałoby je spełnić. 
Radny Kosiński poruszył również temat dróg powodziowych. Powiedział, że w 
trakcie zagrożenia powodziowego drogi te zostały zniszczone i należy jak najszybciej 
je zmodernizować, aby zapewnić dojazd do wałów. Stwierdził, że ta sprawa powinna 
być priorytetem dla gminy.  
 
Ad.V/1. Godz. 931  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie powołania Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Rolnictwa Rady Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawił 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bolesław Puka. 
Wiceprzewodniczący zwracając się do radnych o zgłaszanie kandydatów na 
członków Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, przypomniał, że zgodnie z 
przyjętym wcześniej ustaleniem składy osobowe komisji będą liczyły max. 5 
członków. 
Radny Stanisław Rybak zaproponował do składu powyższej Komisji radnego 
Stanisława Kosińskiego.  
Radny Kazimierz Pasztaleniec zgłosił radnego Bogdana Oszusta. 
Radny Mariusz Skwara zgłosił radnego Tomasza Budziło. 
Radny Bogdan Oszust zgłosił radnego Bolesława Pukę. 
Więcej zgłoszeń nie wysunięto. 
Wiceprzewodniczący dokonał zamknięcia listy zgłoszeń. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach komisji. 
Następnie przystąpiono do głosowania nad całościowym zatwierdzeniem 
zgłoszonych kandydatur.  
W głosowaniu zaproponowany skład komisji został przyjęty – 14 głosów „za” – 
jednogłośnie. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach i zwołał 
pierwsze posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa celem jej 
ukonstytuowania się.  
Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował, że członkowie 
komisji spośród swojego grona w wyniku głosowania powierzyli funkcję 
Przewodniczącego Komisji radnemu Tomaszowi Budziło, zaś jego Zastępcą został 
Bolesław Puka.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty - 14 głosów „za” – jednogłośnie. 
Uchwała Nr III/17/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad.V/2. Godz. 1000 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie powołania Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych Rady Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Bolesław Puka. 
Wiceprzewodniczący zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów na członków 
Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 
Radny Jan Ziemniak zaproponował do składu powyższej Komisji radnego Jacka 
Pamułę.  
Radny Jerzy Ryzak  zgłosił radnego Zygmunta Janoszka. 
Radna Małgorzata Krawiec  zgłosiła radnego Jana Ziemniaka. 
Radny Jacek Pamuła  zgłosił radną Małgorzatę Krawiec. 
Radny Jerzy Gorczyca  zgłosił radną Marzenę Garbacz. 
Wiceprzewodniczący dokonał zamknięcia listy zgłoszeń. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach komisji. 
Następnie przystąpiono do głosowania nad całościowym zatwierdzeniem 
zgłoszonych kandydatur.  
W głosowaniu zaproponowany skład komisji został przyjęty – 14 głosów „za” – 
jednogłośnie. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty - 14 głosów „za” – jednogłośnie. 
Uchwała Nr III/18/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach i zwołał 
pierwsze posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych celem jej 
ukonstytuowania się.  
Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Gminy powiadomił, że w wyniku 
przeprowadzonego głosowania Przewodniczącym Komisji został radny Jan 
Ziemniak, zaś Zastępcą wybrany został Jacek Pamuła.  
 
Ad. V/3. Godz.1020 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 
Radomyśl nad Sanem na 2011r. przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Bolesław Puka. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania 
przedstawionego projektu uchwały. 
W jego wyniku projekt  został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie.  
Uchwała Nr III/19/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. V/4. Godz.1023 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2011r. przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz 
Pasztaleniec.  
Wobec braku głosów w dyskusji radni przystąpili do głosowania nad projektem 
uchwały. 
W jego wyniku przedstawiony projekt uchwały został przyjęty w głosowaniu –         
14 głosów „za” – jednogłośnie. 
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Uchwała Nr III/20/11 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. VI. Godz. 1027 

Radny Stanisław Kosiński zwrócił się o przedstawienie informacji w zakresie 
budowy sieci kanalizacyjnej na trenie gminy. 
Kierownik Zespołu Infrastruktury Technicznej Ewa Marynowska poinformowała, że 
obecnie kontynuowana jest budowa oczyszczalni ścieków w Radomyślu, która ma 
być oddana w październiku br. Wkrótce ogłoszony zostanie przetarg na budowę sieci 
kanalizacyjnej w tej miejscowości. Budowa ma być rozpoczęta w br. i zakończona w 
przyszłym. Aktualnie opracowywany jest projekt techniczny kanalizacji w Żabnie, 
gdzie uzyskano już pozwolenie na budowę. W dalszej kolejności będą projektowane 
sieci kanalizacyjne w Nowinach razem z Czekajem Pniowskim oraz Woli 
Rzeczyckiej. W tych miejscowościach termin rozpoczęcia budowy będzie 
uzależniony od tego ile wyniesie wykonanie kanalizacji w Radomyślu, jak będzie 
wyglądał budżet gminy po zrealizowaniu tej inwestycji. Będzie to również zależne od 
wyników przetargu. 
Radny Stanisław Kosiński zabierając głos odnośnie realizacji inwestycji w zakresie 
poprawy bezpieczeństwa m.in. modernizacji dróg wojewódzkich i budowy 
chodników wyraził zdanie, że w południowej części gminy tych zadań wykonano 
więcej jak również zmierzenia w tym zakresie są szersze. Natomiast w drugiej części 
m.in. w Chwałowicach nie planuje się nic, aby poprawić stan infrastruktury. 
Powracając jeszcze do kwestii kanalizacji zapytał ponadto czy planowana jedna 
oczyszczalnia ścieków będzie wystarczająca, aby zabezpieczyć oczyszczenie ścieków 
z całej gminy. 
Wójt Gminy Jan Pyrkosz nie zgodził się ze stwierdzeniem jakoby w północnej części 
gminy nie były realizowane inwestycje. Przykładem, w zakresie odnowy dróg,  może 
być chociażby przebudowa drogi wojewódzkiej Antoniów – Dąbrowa na znaczącym 
odcinku 12 km. Odnowa kosztowała 8 mln. zł bez udziału finansowego gminy. To 
należy uznać za sukces, gdyż jak do tej pory regułą była modernizacja odcinków dróg 
na długości maksymalnie kilkuset metrów. Co zaś się tyczy zamierzeń 
inwestycyjnych dróg wojewódzkich to obecnie w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego planuje się odnowę, wraz budową ciągów rowerowo – pieszych, drogi 
Olbięcin – Stalowa Wola, która ma większe znaczenie dla województwa 
podkarpackiego ze względu na dobre połączenie z województwem lubelskim. 
Ponadto ten ciąg jest w nie najlepszym stanie technicznym. Te m.in. aspekty 
zaważyły o podjęciu decyzji o przebudowie tejże drogi. 
Odnośnie oczyszczalni ścieków budowanej obecnie w Radomyślu Wójt powiedział, 
że będzie ona wystarczająca dla całej gminy. Istnieje możliwość jej rozbudowania w 
przypadku większego zapotrzebowania. Jednak obecnie nie wiadome jest czy 
wszystkie miejscowości gminy będą podłączone do  oczyszczalni ze względu na duże 
koszty inwestycji. W oddalonych miejscowościach lepszym rozwiązaniem będą 
przydomowe oczyszczalnie ścieków. 
 
W dalszej części obrad Inspektor ds. obsługi Rady Gminy Piotr Chodur przedstawił 
wnioski zgłoszone na sesji, których treść została przytoczona poniżej. 
Wnioski radnej Małgorzaty Krawiec: 
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1. „Budowa garażu na samochód służby GSPZOZ i parkingu przy obiekcie GOZ .” 
2. „Uregulowanie rzeki i rozlewiska Rzeczyca Okrągła, Kępa Rzeczycka, Dąbrowa 
Rzeczycka. Usunięcie na rzece grobli celem uniknięcia piętrzenia się wody i 
podnoszenia się wód gruntowych, co powoduje zalewanie piwnic w gospodarstwach 
w Kępie i Woli Rzeczyckiej.” 
 
Wnioski radnego Stanisława Rybaka: 
3. „Wniosek dotyczy drogi prowadzącej od Domu Strażaka do zagrody państwa 
Latawiec. Droga ta prowadzi do sześciu zagród, w okresie wiosny i jesieni jest 
nieprzejezdna.” 
 
4. „Wniosek dotyczy oświetlenia ulicznego w miejscowości Witkowice. W tej chwili 
brakuje 5 lamp ulicznych. W poprzednim roku inwestycja została rozpoczęta i 
zaniechana.” 
 
Wnioski radnego Stanisława Kosińskiego: 
5. „Wystąpić do Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie o 
konserwację jeziora w Chwałowicach.” 
6. „Dociągnąć oświetlenie do „Orlika” w Chwałowicach.” 
7. „Dokonać konserwacji rowów melioracyjnych w Chwałowicach na odcinkach: od 
Kanału A w stronę jeziora, od jeziora w stronę wału i od jeziora w stronę Nowej 
Wsi.” 
8.„Dokończyć remont przepustu na łąkach przy Kanale A w Chwałowicach”. 
 
Ad. VII. Godz. 1041 
Na tym zakończono obrady III sesji Rady Gminy. 
 
Protokołował: 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur 
 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

 

       Bolesław Puka 
 


